
Protokół nr 48/ 2018 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 19 kwietnia 2018 r. w godz. 15:30 – 16:50  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo  

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski  

                                                                                                                                                                  

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                                                                                                          
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                      

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta                                                                                                          

3. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                                                                                                       

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów                                                                                                                                                    

5. Agnieszka Szyszko – Pełn. ds. organ. pozarząd.                                                                                             

6. Jadwiga Olbryś   – Z-ca Naczelnika Wydz. O i Wych.                                                                                         

7. Honorata Rudnik  – Naczelnik Wydz. Spraw Społ.                                                                                                                                    

8. Zygmunt Szutkiewicz – Naczelnik Wydz. Inwestycji                                                                             

9. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS Spółka z o.o.                                                                          

10. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Roln.                                                                      

11. Ks. Kazimierz Gryboś                                                                                                                                    

12. Ks. Tadeusz Rynkiewicz  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych                                      

i nadmienił, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  

Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi. Wprowadził pod obrady punkt, który zostanie dodany do 

porządku obrad w kolejności jako drugi tj. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Św.  Apostołów 

Piotra i Pawła  w Suwałkach. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 46/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                        

w dniu 22 marca 2018 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

sprzedawanej Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Św.  Apostołów Piotra i Pawła                                         

w Suwałkach. 



3. Przyjęcie protokołu nr 47/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                       

w dniu  5 kwietnia 2018 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałk. 

5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                                 

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2019 rok.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2019 rok. 

7. Informacja z  konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej                                

w Suwałkach w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków 

życia mieszkańców miasta Suwałki. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby 

dziecięce lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie Miasta Suwałki. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji 

Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

13. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 46/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 22 marca 2018 r. 

 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Józef W. Murawko  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół nr 46/2018  został 

przyjęty przez aklamację.  

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

sprzedawanej Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Św.  Apostołów Piotra i Pawła                                         

w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt ww. uchwały, który dotyczy udzielenia 

bonifikaty w wysokości 99 % od ceny nieruchomości niezabudowanej, sprzedawanej 

bezprzetargowo dla Parafii Rzymskokatolickiej przy ul. Utrata z przeznaczeniem na cele 

działalności sakralnej. Przedstawił pismo Biskupa Ełckiego w sprawie sprzedaży działki, w który 

deklaruje ponadto chęć zwrotu nieruchomości  przekazanej przez Miasto w formie darowizny dla 

Parafii pw. Św. Aleksandra w Suwałkach tj. budynku przy ulicy Kościuszki 6.  

 

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie udzielenia 

bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr 47/2018 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                        

w dniu 5 kwietnia 2018 r. 

 

Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu.                       

Józef W. Murawko  do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego  protokół  nr 47/2018 został 

przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 Głos zabrał Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna, który przypomniał wieloletni program 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki, w którym określona jest 

możliwość sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach wspólnot mieszkaniowych. Projekt 

uchwały dotyczy udzielenia  bonifikaty w wysokości 50 % od ceny sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej na rzecz najemców lokali mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta 

Suwałk. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie udzielenia 

bonifikaty przy sprzedaży lokali mieszkalnych z zasobu mienia gminnego Miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej                                 

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2019 rok.  

Informacja  stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 



 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec powyższego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2019 rok, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt.  6                                                                                                                                  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części 

budżetu miasta na 2019 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 Radny Z. R. De-Mezer zgłosił w uzasadnieniu dwie kwestie dotyczące: – pierwsza kwestia 

dot. podpisu przewodniczącego na projekcie uchwały; –  druga zaś dot. uzasadnienia, w którym 

mowa jest o Ustawie prawo oświatowe, a nie jak jest ww. uzasadnieniu „o systemie oświaty”. 

Kolejną kwestią w  uzasadnieniu  jest zapis dot. ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do                             

lat 3 i teksu jednolitego z 2016 roku, a powinno być zapisane tekst jednolity z 2018 roku.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie przeprowadzenia 

na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2019 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt.  7 

Informacja z  konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej                                

w Suwałkach w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków 

życia mieszkańców miasta Suwałki. 

Informacja  stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec powyższego Informacja                                      

z  konsultacji z mieszkańcami Suwałk projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach                             

w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia 

mieszkańców miasta Suwałki, została przyjęta. 

 

Ad pkt.  8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do 

poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

 Głos zabrał Prezydent Cz. Renkiewicz  przedstawił autopoprawki, które zostaną zgłoszone 

na Sesji Rady Miejskiej, dotyczą zmiany w § 6 ust. 4 i ust. 5 będzie uzupełniony zapisem Suwalska 



Karta Mieszkańca rodziny wielodzietnej. Przedstawił korekty do tabeli dot. zniżek i preferencji 

posiadacza Suwalskiej Karty Mieszkańca. Dotyczy zwolnienia dzieci, młodzieży oraz studentów               

z opłaty za wszystkie bilety komunikacji miejskiej.  Projekt ww. uchwały został poddany 

konsultacjom społecznym i większość zmian  proponowanych przez mieszkańców zostało 

zaakceptowanych i wprowadzonych do uchwały.  Poinformował również, że w ramach realizacji 

programu zakłada się przyznanie wszystkim mieszkańcom Suwałk: rozliczającym się podatkiem 

PIT w Suwałkach. Zgodnie z zapisami uchwały wydawane będą cztery rodzaje karty:  zwykła, 

rodziny wielodzietnej, osoby niepełnosprawnej i seniora. 

 Radny K. Korneluk zapytał jakie byłoby obciążenie finansowe dla miasta jeśli 

wprowadziłoby  się bezpłatną komunikację miejską dla seniorów ? Czy były robione takie analizy? 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, iż na dzień dzisiejszy nie są znane  skutki 

finansowe ww. rozwiązania, ponieważ są trudne do wyliczenia, były to tylko obraz szacunkowy.   

 Radny K. Korneluk zaproponował przeprowadzenie analizy przez PGK w Suwałkach jakie 

byłyby obciążenia przy  całkowitym zniesieniu biletów jednorazowych, a jakie przy wprowadzeniu  

75 % zniżki na ww. bilety dla seniorów.  

 Naczelnik H. Rudnik poinformowała, że po analizie konsultacji społecznych sami seniorzy 

nie byli zainteresowani zniżką na komunikację miejską. Natomiast byli zainteresowani biletami do 

Aquaparku i na OSiR.   

 Radny Z. R. De-Mezer podziękował w imieniu Klubu „Łączą nas Suwałki” za 

uwzględnienie wniosku dotyczącego biletów zerowych.  Radny zgłosił trzy uwagi techniczne dot. 

średników i kropek.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt.  9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki, kluby 

dziecięce lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który wynika ze zmieniających się 

przepisów ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3. Daje to możliwość wcześniejszego 

uruchamiania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, żłobków i punktów opieki nad dzieckiem.  

 Radna A. Ruszewska zapytała jaką maksymalną kwotę można uzyskać z programu 

„Maluch”?  Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna odpowiedział, iż dotacja przeliczana jest  na jedno 

miejsce  w żłobku. 

 Radny Z. R. De-Mezer zgłosił błąd w podstawie prawnej dot. poz. 650 w ustawie o opiece 

nad dziećmi w wieku do lat 3, która wchodzi w życie 30 kwietnia. Czy wszystkie zapisy                              

dot. poz. 650 są już w tej uchwale?  



 Prezydent Cz. Renkiewicz poprosił wydział Oświaty i Wychowania oraz Wydział Spraw 

Społecznych  o sprawdzenie podstawy prawnej  oraz poprawienie i  ujednolicenie zapisów.  

 Radny K. Korneluk przypomniał, iż w statucie jest zapis ulicy „ul. Adama Mickiewicza”,                   

a ww. projekcie w dalszym ciągu jest zapis „ul. Mickiewicza”. 

 Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że zostanie to sprawdzone - jaki jest zapis                               

w pierwotnej uchwale dot. nazwania ww. ulicy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały                  

w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki, kluby dziecięce lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie 

Miasta Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt.  10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie realizacji Programu 

wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który jest korektą do zastrzeżeń 

Wojewody Podlaskiego - organu nadzorującego, który przeanalizował aspekty prawne związane 

z podjęciem uchwały wprowadzającej zmiany w dotychczasowym systemie nagradzania uczniów.    

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za głosowało     – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały                    

w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny 

Suwalczanin”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt.  11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił zmiany w planie po stronie dochodów, między innymi              

w dochodach wynikających z dofinansowania inwestycji  dot. boiska przy Zespole Szkół 

Technicznych. Natomiast po stronie wydatków – została rozwiązana jedna z rezerw celowych, 



która  została przeznaczona na budowę ulicy Piekarskiego. Wprowadzone zostały zwiększone 

wydatki na fundusz przeciwalkoholowy. Zwiększone zostały środki na niezbędne remonty                             

w szkołach ponadpodstawowych. Zabezpieczono środki na przeprowadzenie Mistrzostw Polski                            

w sztafetach, które odbędą się w czerwcu br.    

 Radny Z. Koncewicz zapytał o nagrody konkursowe dlaczego wzrosły? Odpowiedział 

Skarbnik W. Stelmach, iż są to nagrody dot. konkursu pod nazwą „Biznesówki”.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian                      

w budżecie miasta na 2018 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad pkt.  12                                                                                                                                 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.   

 

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

związane są ze zmianami w budżecie Miasta Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0  

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie zmian                      

w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Suwałki na lata  2018-2038.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt.  13                                                                                                                                

Wolne wnioski.  

  Radny A. Turowski zapytał o możliwość dofinansowania do nagród konkursu 

organizowanego przez Miejską Komendę Policji w Suwałkach. Prezydent Cz. Renkiewicz 

odpowiedział, że jeśli są środki i co roku dawało się takie pieniądze na ufundowanie nagród, to                

w tym roku też jest to możliwe. 

  Radny Z. R. De-Mezer zgłosił problem mieszkańców ul. Gorzowskiej, na której rozpoczął 

się rok temu remont, w chwili obecnej nic się na tej ulicy nie dzieje. Pozostawione są duże dziury, 

prośba o wysłanie równarki i chociaż doraźne  poprawienie  nawierzchni ww. ulicy. 



  Radny Z. R. De-Mezer przytoczył oraz złożył na ręce p. Prezydenta pismo dotyczące 

zagospodarowania przestrzennego, otrzymane z Urzędu Miasta przez jednego z mieszkańców 

Suwałk,  w którym poinformowano, że uwagi wniesione do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego zostaną rozpatrzone w terminie do 28 lutego 2018 r.   

  Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna odpowiedział, że w tej sprawie będzie ponowne wyłożenie 

planu i  ponowne zbieranie  uwag do planu zagospodarowania.  Zostanie powtórzona cała 

procedura  raz jeszcze. 

  

  Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.     

  

      

      

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo–Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef  Wiesław Murawko 

 

 

 
             Protokół sporządziła:       

              

  Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


